
Kort verslag break-out room Samenwerking 
 
In de break-out-room Samenwerking werden een zestal stellingen besproken. Alle stellingen werden 
min of meer gesteund.. 
Stellingen: 

1. Er is onvoldoende samenwerking tussen kennisinstelling en bedrijf en opleiding sluit niet aan bij  
de praktijk. 

2. Er is meer behoefte aan BBL.. 
3. Er is onvoldoende tijd om nieuwe medewerkers en stagiaires in te werken 
4. Er is onvoldoende opleiding van de analist om nieuwe medewerkers en stagiaires in te werken. 
5. Het verschil tussen mbo en hbo is niet meer zichtbaar. 
6. Er is onvoldoende nascholing om het vak aantrekkelijk te houden. 

De reacties op de stellingen liepen door elkaar. Een samenvatting: 
 
Eisen en terminologie sluiten niet aan bij de pathologie. Oorzaak is dat pathologie veel minder 
meetwaarden (getallen) als uitkomst kent. Soms wordt hier creatief mee om gegaan door criteria als 
meetwaarden te zien. In z’n algemeenheid geldt dat onderwijsinstellingen en beroepenveld met 
elkaar moeten afstemmen welke competenties en vaardigheden noodzakelijk zijn ook in 
overeenstemming met klinische chemie en microbiologie.  
Er is onbegrip tussen mbo en laboratoria. Het mbo merkt dat iedere aanpassing moet worden 
uitgelegd. De keuzedelen zijn aanpasbaar het examen niet. Het examen is landelijk vastgesteld. 
Laboratoria zouden moeten open staan om binnen het lab op te leiden, maar ook geven van 
gastlessen en delen van apparatuur. Mbo leidt op tot beginnend beroepsbeoefenaar. Omdat ieder 
laboratorium anders is moet verdere opleiding in-service plaats vinden.  
Mbo kent een diagnostische stage, hbo heeft, naast de diagnostische stage ook een research-stage 
waardoor er bij instappen in het werkveld onvoldoende opleiding is. Diagnostiek is ingewikkeld 
waardoor inwerken langer dan één jaar gaat duren. Ook hier geldt dat onderwijsinstellingen en het 
beroepenveld moeten afstemmen op competenties en vaardigheden.  
Diversiteit is niet haalbaar omdat dit te kleine klassen oplevert voor de scholen. Hogescholen in 
Utrecht en Amsterdam zijn samen met werkveld de minor-KC aan het invullen. Het idee is om 
laboratoria gastpresentaties te laten geven op de scholen over de inhoud van diagnostiek. Maar er 
kan ook nagedacht worden om docenten in het werkveld te integreren voor nascholing en 
begeleiding van studenten op de werkplek. Voor beide partijen is dit een interessante optie. Denk 
aan beschikbaarheid van stage begeleiden en nieuw personeel inwerken en bijscholing van de 
klinische achtergronden. Er wordt onvoldoende ingezien dat de achtergrond van ziekten nodig is om 
testresultaten te kunnen interpreteren. 
Veel laboratoria leiden beginnend analist intern op. Voor het tekort schieten van praktijk in de lessen 
van de scholen is het noodzakelijk gezamenlijk te investeren. Regionale werkgroepen tussen 
laboratoria en scholen, en wederom worden gastlessen genoemd. 
Verschil tussen mbo en hbo zorgt voor doorgroeimogelijkheid. Maar ook een mooie samenwerking 
tussen wetenschappelijk, hbo en mbo wordt als mogelijkheid gezien. 
De algemene conclusie is dat we vooral gezamenlijk alle punten moeten aanpakken. 
 


